
Corsanummer:

Op 4 maart 2020 zijn bij de raadsgriffie vragen binnen gekomen van de heer Arjan Brouwer van 
de fractie Democratisch Platform Enschede gericht aan de voorzitter van de Raad op grond van 
ex artikel 35 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden 
van de Raad. Het college van Burgemeester en Wethouders beantwoordt de vragen als volgt.

Betreffende beantwoording schriftelijke vragen van de heer Arjan Brouwer (Democratisch 
Platform Enschede) inzake Enthousiast kaalslagbeleid.

Toelichting/ inleiding op de vragen door de vragensteller:
Het zal niemand in en van buiten Enschede zijn ontgaan dat gemeente Enschede bezig is met 
een ongekend kaalslag offensief. De één na de andere boom met allure wordt geveld in onze 
stad en langzaam maar zeker ’vertwijgt’ Enschede volledig. 
DPE noemt het nadrukkelijk ’vertwijgen’, want statige dikke bomen maken plaats voor twijgjes 
die de naam ’boom’ niet waardig zijn en de eerste 10 tot 15 jaar ook nog niet. Je vraagt je bijna 
af of er in Enschede een akelig bomenvirus rondwaart waar andere steden ogenschijnlijk weinig 
tot geen last van hebben.
Er zullen zonder twijfel bomen tussen zitten die ziek zijn, maar DPE heeft de indruk dat deze 
bomen wel erg gemakkelijk tegen de vlakte gaan bij bouwprojecten, waarbij de ‘verstening’ het 
steevast wint van voortschrijdend inzicht en de ambitie om een duurzame klimaat adaptieve 
stad te zijn.
Met name grote oudere bomen die aantrekkelijk zijn voor vogels en insecten(bestrijding 
processierups) en veel schaduw afwerpen, gaan juist in combinatie met water en 
wind hittestress tegen. 
Oude volwassen bomen nemen tevens veel water op bij zware regenval en bepalen bovendien 
(mede) de aantrekkingskracht van dorpen en steden.
Dit inzicht lijkt verbazingwekkend genoeg te ontbreken in de gemeente Enschede, gelet op het 
aantal en de snelheid dat bomen tegen de vlakte gaan en worden vervangen voor boom-
twijgjes. 
De majestueuze bomenlanen die gemeente Enschede ooit kende, zijn praktisch allemaal in de 
shredder verdwenen en tot compost vermalen.

Algemene reactie vooraf door het College bij de beantwoording van de gestelde vragen: 
Het College vindt een duurzame groene stad belangrijk en zet vanuit daar in op bijvoorbeeld het 
kwalitatief vergroenen van de stad, biodiversiteit en klimaatadaptatie. Om het groene karakter 
en de bomen van Enschede te beschermen is een aantal regels opgesteld samen met de 
gemeenteraad en de samenleving. Ook zetten we in op het kwalitatief vergroenen van de stad 
waarbij we inzetten op kwaliteit boven kwantiteit (zie ook de kaders voor het openbaar groen). 
Oftewel: liever een aantal bomen dat de ruimte krijgt om zich te ontwikkelen met goede groei.  
Zo heeft u recent kunnen lezen over de ambitie om 170.000 bomen extra aan te planten. We 
werken rond deze opgave intensief samen met onze partners in de stad, zoals 
natuurorganisaties. Het College herkent zich dan ook niet in het door u geschetste beeld.

1. Woedt er in gemeente Enschede een bijzonder bomenvirus waar men in andere steden 
niet of minder last van heeft?

Antwoord: Nee. 

2. Welk beleid hanteert Enschede ten aanzien van het vellen van bomen en waarom worden 
oude bomen zo snel gekapt bij bouwprojecten?

Antwoord: Het door de gemeenteraad op 2 juli 2015 vastgestelde en vervolgens twee keer 
geëvalueerde beleid. Zoals u ook kunt teruglezen in de Algemene plaatselijke verordening en 
uiteengezet op de webpagina www.enschede.nl/bomen

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/enschede/ba7f2087-cf31-44ae-bded-b106b9fce1a8
https://online.ibabs.eu/ibabsapi/publicdownload.aspx?site=enschede&id=b063f1ac-dde2-4e2d-98db-fda74bc7a009
http://www.enschede.nl/bomen


3. Waarom wordt er bij nieuwbouw projecten niet om deze oude bomen heen gebouwd en 
standaard in elk plan opgenomen?

Antwoord: Bij elk project wordt een afgewogen keuze gemaakt tussen het belang van de 
bomen en andere factoren. U kunt dit teruglezen op de pagina www.enschede.nl/openbare-
ruimte/bomen/projecten-bouwwerkzaamheden en in de Toetsingskaders Openbare Ruimte 
(TOR)

4. Is het College er van op de hoogte dat er steden zijn die de techniek in huis hebben om 
bomen te laten staan bij stedelijke (her)ontwikkelingen? Zo ‘ja’ waarom wordt deze techniek 
nauwelijks in Enschede toegepast?

Antwoord: Ja het College is hiervan op de hoogte. Bij elke ontwikkeling worden hierin ook in 
Enschede afgewogen keuzes gemaakt. Dit binnen de huidige met de gemeenteraad 
afgesproken en beschikbaar gestelde kaders. Zie ook antwoord 3.

5. Heeft het college wel eens onderzoek gedaan naar welke invloed fatsoenlijke flora en 
fauna uitoefenen op het leefgenot in en aantrekkingskracht op bezoekers van een stad?

Antwoord: Het College is zich zeer bewust van deze invloed en heeft hier zelf geen specifiek 
onderzoek naar gedaan. Dit wordt landelijk namelijk al voldoende onderzocht en in beeld 
gebracht via netwerken en onze partners. Het college onderschrijft het belang van een 
duurzame groene stad, waaronder biodiversiteit. Dit is ook de reden dat de duurzame groene 
stad met de gemeenteraad is vastgesteld als een belangrijke strategische opgave.

6. Realiseert het college zich dat een gezond vogelbestand, het tegengaan van hittestress en 
de klimaatadaptatie gepaard gaat met grote bomen met een goed bladerdek?

Antwoord: Ja. En dit is slechts één onderdeel. Het gaat om het herstel van het totale 
natuurlijke evenwicht, kwalitatieve vergroening van de stad en het zorg dragen voor 
klimaatadaptatie en biodiversiteit. Waarbij er een evenwichtige afweging gemaakt moet worden 
tussen alle strategische en bestuurlijke doelen.

7. Is het college het met DPE eens dat vogels en insecten een belangrijke bijdrage leveren 
aan de bestrijding van o.a. de processierups en ander ongedierte?

Antwoord: Ja. Zie ook het antwoord op vraag 6. Daarom is dit ook een belangrijk 
langetermijnstreven binnen de aanpak van de eikenprocessierups. Zoals ook vermeld in de 
brief “Plan van aanpak beheersing eikenprocessierups“ van 12 februari 2020. 

8. Op welke wijze denkt het college hittestress in onze stad tegen te gaan, indien er nog meer 
majestueuze bomen plaats maken voor twijgen, nieuw- en hoogbouw?

Antwoord: Het College hanteert een beleid gericht op het behouden en versterken van het 
groene karakter en de bomen in Enschede en zet in op klimaatadaptatie, waaronder het 
tegengaan van hittestress Zie: www.enschede.nl/duurzaam053, de Green deal groene daken  
en www.groenblauwenschede.nl . Zie ook de algemene toelichting.

9. Waarom plant gemeente Enschede relatief kleine bomen die traag groeien en 
toevalligerwijs(?) weinig onderhoud behoeven?

Antwoord: We planten bomen vanuit een zorgvuldige afweging van alle factoren en de 
gestelde kaders. Daarbij planten we bomen aan in een maat vanuit een zorgvuldige afweging 
tussen de maat van de boom en de kans dat hij “aanslaat” (algemeen kan gesteld worden: hoe 
groter een boom, hoe lastiger te verplanten en hoe groter de kans dat hij zich niet aan weet te 
passen naar de nieuwe groeiplek).

http://www.enschede.nl/openbare-ruimte/bomen/projecten-bouwwerkzaamheden
http://www.enschede.nl/openbare-ruimte/bomen/projecten-bouwwerkzaamheden
http://www.enschede.nl/tor
http://www.enschede.nl/tor
https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/enschede/3953c757-4388-41f4-b43b-8cba621d439a#9916951d-f7f0-4c10-8cfc-b6298206d297
http://www.enschede.nl/duurzaam053
http://www.groenblauwenschede.nl/


10. Hoe kan het college verklaren dat, gelet op de processierups-plaag, er nog steeds nieuwe 
eikenbomen worden aangeplant in Enschede?

Antwoord: Dit is ook toegelicht op de pagina www.enschede.nl/eikenprocessierups bij de vraag 
en antwoord. De eik is een mooie boom met veel belang voor de natuur en de geschiedenis van 
Twente. De boom hoort hier ook van oorsprong thuis op de zandgronden in deze omgeving en 
groeit hier over het algemeen goed. Daardoor is het ook een boom die een belangrijke rol 
vervult voor de biodiversiteit en klimaatadaptatie in de stad. We kijken als onderdeel van de 
aanpak eikenprocessierups ook op de lange termijn naar een meer evenwichtige opbouw van 
het bomenbestand in Enschede. Wat betekent dat we op logische momenten, waar dat voor de 
diversiteit nodig is, andere soorten bomen aanplanten. Zie ook de brief “Plan van aanpak 
beheersing eikenprocessierups “ aan de gemeenteraad.

Enschede, 24 maart 2020

Burgemeester en Wethouders van Enschede,
de loco-Secretaris, de Burgemeester,

E.A. Smit dr. G.O. van Veldhuizen
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